
Zápis č. 6 (30) ze zasedání Akademického senátu FIT VUT 
konaného dne 12. 4. 2005 
  
Zasedání se konalo ve 13,00 hod. v zasedací místnosti FIT.  
 
Přítomni: Zendulka, Lampa, Meduna, Kunovský, Fučík, Kočí, Vojnar, Beran, Kapoun, 
Melicheríková, Letko, Hejč 
 
Omluveni: Křena 
 
Hosté: Bouša  
 
 

Program: 

1.  Schválení programu jednání  

2.   Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

3.  Projednání Výroční zprávy o hospodaření FIT za rok 2004 (proděkan a tajemník 
Bouša) 

4.   Projednání a případné schválení návrhu na převedení části hospodářského 
výsledku FIT v roce 2004 do fondu odměn (proděkan a tajemník Bouša) 

5. Projednání a případné schválení návrhu na rozdělení finančních prostředků na FIT 
na rok 2005 (proděkan a tajemník Bouša) 

6. Informace z KR a KD 

7.  Informace z AS VUT, RVŠ 

8.  Různé 

9.  Stanovení termínu příštího zasedání AS FIT 
      

Průběh zasedání: 

Ad 1) Schválení programu jednání 

Doc. Zendulka navrhl zařadit na program jednání další dva body. Jako bod 3) Projednání 
Výroční zprávy o hospodaření FIT za rok 2004 a jako bod 4) Projednání a případné schválení 
návrhu na převedení části hospodářského výsledku FIT v roce 2004 do fondu odměn. Takto 
upravený program byl bez připomínek schválen. 

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

K zápisu č. 5 (29) ze zasedání AS FIT konaného dne 29. 3. 2005 nebyly žádné připomínky.  



Ad 3) Projednání Výroční zprávy o hospodaření FIT za rok 2004 (proděkan a tajemník 
Bouša) 

Výroční zprávu o hospodaření FIT za rok 2004 obdrželi členové AS v tištěné podobě na 
zasedání. Doc. Zendulka vysvětlil členům AS FIT, že jde pouze o projednání, aby mohly být 
tyto údaje vloženy do výroční zprávy FIT za rok 2004. Podrobná zpráva o hospodaření bude 
schvalována na příštím zasedání AS FIT, následně proděkan a tajemník Ing. Bouša seznámil 
členy AS s obsahem zprávy. 

V následné rozpravě upozornil Ing. Lampa na určité nesrovnalosti v součtech údajů týkajících 
se grantových prostředků. Ing. Bouša slíbil vyjasnění a případnou nápravu, pokud jde o 
chybu. 

Ad 4) Projednání a případné schválení návrhu na převedení části hospodářského 
výsledku FIT v roce 2004 do fondu odměn (proděkan a tajemník Bouša) 

Doc. Zendulka předal slovo Ing. Boušovi, který nastínil současnou situaci na VUT při 
nakládání s hospodářským výsledkem vytvořeným součástmi VUT. Hospodářský 
výsledek fakulty (dále HV) činí k 31. 12. 2004 2 821 tisíc Kč. Původní záměr byl převést 
celou tuto částku do Fondu rozvoje investičního majetku (dále FRIM).  AS VUT schválil 
rozpočet, ve kterém z této částky je částka 1 214 tisíc Kč na podporu a posílení FRIM 
blokována do 9/2005 a částka 587 tisíc Kč lze převést do libovolného fondu. Zbývající 
částka 1 019 tisíc Kč je blokována a odebrána ve prospěch VUT v Brně.      

Ing. Bouša po předchozím jednání s vedením fakulty podal návrh AS na převod prozatím 
nerozdělené částky 587 tisíc Kč, vytvořené z HV fakulty v roce 2004, do Fondu odměn a 
vysvětlil důvody, které vedení fakulty k tomuto návrhu vedou. Doc. Zendulka informoval 
členy senátu, že tento návrh již projednávala ekonomická komise AS FIT v souvislosti 
s projednáváním návrhu na rozdělení finančních prostředků na FIT na rok 2005 a vyzval Ing. 
Lampu k přednesení stanoviska. Ekonomická komise doporučila tento návrh nepřijmout a 
ponechat částku ve FRIM. 
V rozpravě Ing. Bouša odpověděl na vznesené dotazy související především s možností a se 
způsobem dále disponovat s těmito finančními prostředky v jednotlivých fondech. Členové 
AS vyjádřili nespokojenost se způsobem řešení schodku hospodaření VUT a vyjádřili obavy 
z toho, že obdobná situace by se mohla opakovat a doplatily by na ni dobře hospodařící 
součásti. Zároveň ale vyjadřovali snahu pokračovat ve vytváření rezervy pro krytí některých 
potřeb v souvislosti s výstavbou Božetěchovy 1 a rekonstrukce Božetěchovy 2. Z rozsáhlé 
diskuze vyplynulo, že převážná část členů AS se přiklání k původní možnosti, tedy ponechat 
nerozdělenou finanční rezervu ve FRIMu.    

Hlasování 1  
Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 3 hlasy pro, 9 hlasů proti.  

Usnesení 1  
AS FIT projednal a neschválil návrh na převedení částky 587 tisíc Kč do Fondu odměn. 
Platí tedy původní návrh, tj. převedení této částky do FRIM.  

 



Ad 5) Projednání a případné schválení návrhu na rozdělení finančních prostředků na 
FIT na rok 2005 (proděkan a tajemník Bouša) 

Na minulém zasedání AS FIT proděkan a tajemník Ing. Bouša podrobně seznámil členy 
s připravovaným návrhem na rozdělení financí na FIT v roce 2005, kde přednesl 
k předloženému dokumentu podrobný komentář. Následně na zasedání Ekonomické 
komise AS FIT dne 8. 4. 2005 Ing. Bouša detailně projednal jednotlivé položky návrhu na 
rozdělení financí na FIT v tomto roce. Připomínky ekonomické komise byly zapracovány 
do projednávaného návrhu, který členové AS obdrželi v tištěné podobě na dnešním 
zasedání. 

Doc. Zendulka vyzval Ing. Lampu, aby přednesl stanovisko ekonomické komise. Ekonomická 
komise nemá k návrhu rozpočtu po doplnění zásadní připomínky a doporučuje tuto 
předloženou verzi  ze dne 6. 4. 2005 návrhu na rozdělení finančních prostředků na FIT 
v roce 2005 schválit.   

V rozpravě byly diskutovány otázky týkající se procentuálního nárůstu mzdových prostředků 
a otázky členění jednotlivých položek rozpočtu. AS doporučil, aby se v souhrnné tabulce, 
pokud to nebude nutné, při konstrukci rozpočtu v dalších letech nevytvářely nové položky 
tam, kde lze bez snížení průhlednosti použít položek existujících.  

Hlasování 2  
Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti.  

Usnesení 2  
AS FIT schvaluje předloženou verzi ze dne 6. 4. 2005 návrhu na rozdělení finančních 
prostředků na FIT v roce 2005 v předložené podobě. 

Ad 6) Informace z KR a KD 

Ing. Lampa a doc. Zendulka upozornili zejména studentskou komoru senátu na pořádání Dne 
otevřených dveří (DOD) pro zájemce o doktorské studium na FIT. DOD se koná ve středu 27. 
4. 2005 v posluchárně E112 od 9,00 hod. (zajišťuje dr. Růžička ve spolupráci s proděkanem 
prof. Češkou) a ústavy mají možnost tam vyslat své zástupce. 

Další informace jsou k dispozici v zápisech a na WWW stránkách školy a fakulty.  

Ad 7) Informace z AS VUT, RVŠ 

Podrobné informace ze zasedání Akademického senátu VUT a Rady VŠ jsou k dispozici 
v zápisech na WWW stránkách školy a RVŠ. 

Ad 8) Různé 

Doc. Zendulka vznesl na zástupce studentů dotaz, v jakém stavu je jejich jednání o uznávání 
kreditů získaných při studiu na jiných fakultách a školách. Doporučil, aby si dohodli 
s děkanem FIT schůzku k dořešení a přípravě návrhu na úpravu příslušné směrnice děkana, 
jak bylo dohodnuto na minulém zasedání AS FIT. 



Ad 9) Stanovení termínu příštího zasedání 

Příští řádné zasedání AS FIT se bude konat v úterý 10. 5. 2005 ve 13,00 hod. v zasedací 
místnosti FIT.  
 
 
Zapsala: Eva Svánovská, DiS. 
 
doc. Ing. Jaroslav Zendulka, CSc., předseda AS FIT v.r. 
 
Zdeněk Letko,předseda studentské komory AS FIT v.r. 


